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Felmérés a szegedi politikusok 
népszerűségéről 

Az ismeretlen 
képviselők 

A s z e g e d i e k j ó r é s z t 
e l é g e d e t t e k ö n k o r -
m á n y z a t i k é p v i s e l ő i k 
m u n k á j á v a l , a n n a k el-
l e n é r e , h o g y k e v e s e n 
t u d j á k , k i k é p v i s e l i 
ő k e t a k ö z g y ű l é s b e n . A 
p o l g á r m e s t e r m u n k á j á -
r ó l m á r v e g y e s e b b a 
v é l e m é n y ü k . A v á r o s 
l a k ó i n a k t ö b b s é g e a 
m é d i á b ó l t á j é k o z ó d i k a 
helyi po l i t iká ró l é s k ö z -
é le t rő l , s c s a k k e v e s e n 
f o r m á l n a k v é l e m é n y t 
s z e m é l y e s t a p a s z t a l a -
t a i k a l a p j á n . 

A szeged i po l i t i kusok 
népszerűségéről, valamint 
a város lakóinak politikai 
aktivitásáról készített fel-
mérést tavaly novemberben 
a Szegedi Tudományegye-
tem szociológia tanszéke. 
A szakemberek 1308 em-
bert kérdeztek meg, s a vá-
laszokból az derül ki, hogy 
a szegediek politikai aktivi-
tása igen alacsony. Váro-
sunkra is igaz a nagyobb 
te lepüléseken megf igyel t 
tény, hogy az országos po-
litikusokról alkotott véle-
mény határozza meg, a vá-
l a s z t ó k me ly pár t he ly i 
k é p v i s e l ő i r e v o k s o l n a k 
szavazáskor. Lőrinczi Já-
nos, az szociológia tanszék 
munkatársa a politikai akti-
vitásról azt mondta: az em-
berek úgy hiszik, ha elmen-
tek szavazni , akkor négy 
évre letudták a teendőiket. 

A szegedi önkormányza-
ti képviselők munkájával 
való elégedettség egészé-
ben véve jónak mondható. 
Bár a megkérdezettek ötö-
de vagy e g y á l t a l á n nem 
elégedett , vagy pedig ve-
g y e s v é l e m é n n y e l van a 
szegedi politikusokról, há-
romnegyed része azonban 
elégedett . Ez némileg el-
lentmond annak, hogy az 
önkormányzati képviselők 
i smer t sége v iszont meg-
döbbentően alacsony. Ez 
annak tudható be, hogy ha 
az emberek nem is ismerik 
képviselőiket, tevékenysé-
gük eredményeiről a médi-
ából, illetve szűkebb kör-
nyezetükből mégis értesül-
nek. 

A s z e g e d i e k közü l 
egyébként kevesen keresik 
fel lakókörnyezetük önkor-
m á n y z a t i k é p v i s e l ó j é t . 
Vagy azért, mert munkájuk 
túlságosan lefoglalja őket, 
vagy pedig úgy vélik, hiába 
szólnak, az „ i l le tékesek" 
nem tesznek semmit az ér-
dekükben . Mindössze 16 
százalékuk kereste már fel 
önkormányzati képviselő-
jét, a megkérdezettek fele 

legalább egyszer, másik fe-
le t ö b b s z ö r is. K ö z ü l ü k 
nagy arányban nyilatkoztak 
úgy, hogy p r o b l é m á j u k 
részben vagy teljesen meg-
oldódott. 

Érdekes, hogy a nyilat-
kozó szegediek 83 százalé-
ka mondta, tudja ki a város 
polgármestere, a nevére vi-
szont csak 75 százalék em-
l é k e z e t t . Bartha László 
munkájával a megkérdezet-
tek 20 százaléka egyáltalán 
nem elégedett, míg 15 szá-
za lékuk az „ i n k á b b nem 
elégedett" kategóriába tar-
tozik. 31,7 százalék vegyes 
véleményt alkot, bizonyos 
kérdésekben elégedett, má-
sokban viszont nem. To-
vábbi 24 százalék tulajdon-
képpen elégedett , de nem 
teljes mértékben, azok ará-
nya pedig, akik mindenben 
elégedettek a polgármester 
munkájával, 9,2 százalék. 

A felmérésból megálla-
pítható, hogy a városlakók 
71 százaléka a helyi napi-
lapból, a Délmagyarország-
ból tájékozódik, innen tud-
ja meg, mi történik Szege-
den. A megkérdezetteknek 
csupán 3,8 száza léka tá-
maszkodik a véleményal-
kotásban személyes tapasz-
talataira. Éppen ezért - ál-
lapítja meg Lórinczi János 
- a média nagy mértékben 
b e f o l y á s o l j a az emberek 
v é l e m é n y é t azza l , hogy 
egy adott történést mikép-
pen mutat be. 

A közvélemény-kutatás 
kitért arra is, ki hogyan íté-
lik meg az emberek Szeged 
fe j lődésé t . Vannak olyan 
lakókörzetek, amelyekben 
inkább stagnálást éreznek 
az emberek, mint fejlődést. 
Ennek valószínűleg az az 
oka, hogy a lakótelepeken 
és a külsó területeken nem 
történik túl sok látványos 
dolog. 

A többség szerint azon-
ban ha kis mértékben is, de 
fejlődik a város. A Belvá-
ros fe lé ha ladva ugyan i s 
egyre több olyan beruházás 
történt az utóbbi időben -
játszóterek építése, felújítá-
sa, régi házak lebontása , 
újak építése, terek, utcák, 
járdák felújítása - , ami az 
emberek véleményét pozi-
tív irányba befolyásolta. A 
b e l v á r o s i a k o n k ívü l az 
utóbbi egy-két évben csu-
pán a T e s c o k ö r n y é k é n 
élők szerint fejlődött job-
ban saját lakókörnyezetük, 
mint maga a város. A többi 
városrészben viszont Sze-
ged fejlődését látták dina-
mikusabbnak saját környe-
zetükkel szemben. 

H. S z . 

Elkészült a kamara állásfoglalása az egészségügyi privatizációról 

Tizennégy szakmai kifogás 
„Az elnökség álláspontja 

szerint az egészségügyi ellátás 
fenntartásának, működtetésé-
nek átadása - az ajánlatkérés, 
ezek elbírálása, az ezzel össze-
függésben hozott önkormány-
zati döntés - nem a jogsza-
bályban meghatározott eljárási 
rend betartásával történt" - fo-
galmaz a Szegedi Orvosi Ka-
mara elnöksége a tervezett 
egészségügyi funkcionális pri-
vatizáció kapcsán elkészített 
szakvéleményében. A testület 
- amellett, hogy az állásfogla-
lást tegnap eljuttatta a polgár-
mesternek - a vélt jogsértések 
miatt már korábban jogorvos-
lati kérelemmel fordult a 
Csongrád Megyei Közigazga-
tási Hivatalhoz és a közbeszer-
zési döntőbizottsághoz is. 

A szegedi egészségügyi 
szakellátás intézményhálózatát 
működtetni kívánó Fuziomed 
Kft. ajánlatában nem tisztázott 
a vagyongazdálkodásra létre-
hozandó részvénytársaság és a 
működtetést végző közhasznú 
társaság közötti kapcsolatrend-
szer - derül ki a szakvéle-
ményből. A szakmai grémium 

Mikola az átalakítás izgalmairól 
Munkatársunktól 

Az egészségügyi miniszter továbbra is tá-
mogatja a szegedi egészségügyi szakellátás 
magánosítását Mikola István ezt tegnap dél-
után Makón jelentette ki, ahol a helyi kórhá-
zat kereste fel. A miniszter véleménye a sze-
gedi orvoskamara kifogásainak tükrében sem 
változott Továbbra sem lát a funkcionális 
privatizációban jogszabályellenes lépéseket 
Azt természetesnek veszi, hogy a tervezett 

átalakítás izgalmakat vált ki, hiszen érdeke-
ket sért, ám úgy gondolja, az ellátás bizton-
sága nincs veszélyben. Hozzátette: ha ez va-
lamilyen módon mégis bizonytalanná válna, 
a szaktárca és a tisztiorvosi szolgálat meg 
tudja vétózni a működtető tevékenységét az-
zal, hogy nem adja meg a működési enge-
délyt. A minimumfeltételekből nem fognak 
engedni, ezek teljesítése pedig több százmil-
liós beruházást ró a jövőbeni működtetőre. 

attól tart, hogy az egyébként is 
alulfinanszírozott rendszerből 
profitot vesz ki a Fuziomed. 
„A világon sehol nem váltot-
ták be a hozzájuk fűzött remé-
nyeket a profitorientált módon 
működő egészségügyi szerve-
zetek" - szögezte le a testület 
álláspontját hangoztató Simon-
ka János Aurél professzor, a 
Szegedi Orvosi Kamara elnö-
ke. 

A kamara szerint a törvé-
nyileg meghatározott mini-
mumfeltételek teljesítésének 
mikéntjéről sincs szó a Fuzio-
med ajánlatában, márpedig az 

egészségügyi intézmények 
ezek hiányában nem kaphat-
nak működési engedélyt az 
ÁNTSZ-től. 

Probléma az is, hogy sem a 
Fuziomed, sem az önkormány-
zat nem készített hatástanul-
mányt arról, miként befolyá-
solja az egyetemi klinikák mű-
ködését az átalakítás. A Fuzio-
med célja ugyanis az lesz, 
hogy a rendszeren belül tartsa 
a beteget, így szerezve meg a 
nagyobb OEP-finanszírozást. 
Ezáltal a szabad orvosválasz-
tás lehetősége is csorbulhat -
vélte Simonka professzor. 

De nem tudni például pon-
tosan azt sem, ki, hogyan és 
milyen esetekre terjedően köti 
majd meg a kötelező felelős-
ségbiztosítást, ha az orvosok 
vállalkozóként dolgoznak 
majd. 

Az orvosok legnagyobb ré-
sze ellenzi az átalakítást - de-
rül ki a kamara által elvégzett 
„szondázásból", és a szakma 
nehezményezi azt is, hogy a 
Fuziomed Kft. az orvostársa-
dalom mellőzésével dolgozta 
ki ajánlatát. 

Simonka János Aurél mind-
ezek mellett hozzátette: a Fu-

ziomed pályázatában vannak 
racionális elemek, ám ezeket 
az átalakítás nélkül is figye-
lembe lehetne venni. A város 
vezetése és a Fuziomed Kft. 
egyébként a közelmúltban 
megbeszéléseket folytatott a 
tervezett átalakítás által érin-
tett intézményekben. Kedden a 
rendelőintézet dolgozói tájé-
kozódhattak az elképzelések-
ről a városházán. Bartha Lász-
ló polgármester a megbeszélé-
sek eredményéről úgy nyilat-
kozott: „a dolgozók 95 száza-
lékának aggályait sikerült 
eloszlatni". (Délmagyaror-
szág, július 19.) Ezzel szem-
ben az ülésen részt vett orvo-
sok közül többen azt állítják, 
kérdéseik nagy részére nem 
kaptak egyértelmű választ. A 
dolgozók többsége ráadásul 
nem ismerte sem a közalkal-
mazotti tanács, sem az egész-
ségügyi dolgozók szakszerve-
zetének az átalakítást támoga-
tó leveleit, melyeket az önkor-
mányzathoz juttattak el - de-
rült ki az ülésen rögtönzött 
szavazáson. 

Kéri Barnabás 

Tízezer embert vár Kübekháza 

Főszerepben az operett 
HÍREK 

K ü b e k h á z a idén is a z 
e g é s z o r s z á g b ó l v á r j a 
a z o p e r e t t s ze re lmese i t : 
a z e l ő z e t e s b e c s l é s e k 
szerint közel t ízezer em-
b e r é rkez ik július 2 8 - á n 
a f a l u b a . A jó hangu la t -
ról neves m ű v é s z e k , tű-
z i já ték é s h a j n a l i g t a r t ó 
u tcabál g o n d o s k o d i k a z 
„ o p e r e t t f a l u b a n " . 

Harmadik a lka lommal 
rendezik meg Kübekházán 
Magyarország legnagyobb 
ingyenes szabadtéri operett-
gáláját. A rendezvény min-
den évben új elemekkel bő-
vül, idén, július 28-án a láto-
gatókat már kirakodóvásár is 
várja, ahogy a tegnapi sajtó-
tájékoztatón megtudhattuk. 
Bemutat ták a rendezvény 
óriásplakátját is. 

Molnár Róbert szervező 
szerint nyáron az operet t 
műfa ja nehezen ta lá lható 
meg a kulturális rendezvé-
nyek palettáján, pedig lenne 
rá igény. Ezért rendezte meg 
1999-ben az első operettgá-
lát, mely évről évre nagyobb 
tömegeket vonz. Akkor tör-
tént meg, hogy az előadás 
után odament hozzá egy kis-
fiú, megfogta a kezét, és ezt 
mondta: „Te most egy ope-
rettfalut csináltál!" Az or-
szággyűlési képviselőnek ez 
annyira megtetszett , hogy 
azóta minden évben egyszer 

Molnár Róber t a z opere t t f a lu ó r i á s p l a k á t j a előtt . 
(Fotó: Karnok Csaba) 

„operettfaluvá" alakul Kü-
bekháza. 

Az, hogy évente egyszer a 
kicsiny faluban is kialakul-
hatnak közlekedési dugók, 
tetszik a kübekháziaknak, 
bár a problémát idén szokat-
lan megoldással orvosolják. 
Helyi buszjárat köröz majd a 
falu széle és a rendezvény 
helyszíne között, az autókat 
pedig a látogatóknak ott kell 
hagyniuk az ideiglenesen ki-
nevezett parkolóban. 

A gála nyolc órakor kez-
dődik: a Sziroviczamajorból 
fiákerekkel megérkeznek a 
neves művészek, mazsoret-
tek és fúvószenekar kíséreté-
ben. A rendezvényt palotás 
nyitja meg, és hajnalig tartó 
utcabál záija le. 

Érdekes lesz a díszlet is: a 
magyaros falusi hangulatot 
idén is parasztház jelképezi, 
emellett egy igazi kis istállót 
is felépítenek a színpadon, 
melyet a tervek szerint kis-

borjú, kecske és bárány tesz 
még élethűbbé. Az operett-
kedvelő látogatók lllényi Ka-
tica, Kalmár Magda, Kállay 
Bori, Máté Ottília, Berkes 
János, Vásári Mónika, Bor-
dás György, Böröndi Tamás, 
Farkas Bálint, Maros 
György és Sólymos Tóni elő-
adásában láthatják kedvenc 
slágereiket, műsorvezetőnek 
pedig az MTV bemondónó-
jét, Borbás Máriát kérték fel. 

P. K. 

DOROZSMAI UTCABAL 
- ÚTLEZÁRÁSSAL. Negye-
dik alkalommal rendeznek utca-
bált a dorozsmai templom körül. 
Ma. szombaton este 8 órától a 
Drink Panthers játszik egészen 
hajnalig. Az ABC tetejéről 
21.45-kor tűzijáték-rakétákat 
lőnek ki. Az utcabál miatt 17 
és hajnali 4 óra között útlezárás-
ra számíthatnak a Kiskundo-
rozsmán átautózók. A Sziksós-
fürdő felől érkezőket az ideig-
lenesen kétirányűsított Széche-
nyi utca felé terelik. Aki pedig 
Zsombó irányából jön és Sze-
gedre tartana, az a Bölcs utcán 
keresztül mehet tovább. Mind-
két irányból táblák jelzik a tere-
léseket. 

KUTYASZÉPSÉGVER-
SENY - AMATŐRÖKNEK 
IS. A nemzetközi kamionos co-
untrytalálkozó vasárnapi nyi-
tóprogramja egy rendhagyó ku-
tyaszépségverseny lesz a Szeged 
SC-pályán. A helyszínt prakti-
kus az Etelka sor felől megkö-
zelíteni. A versenyen nincs be-
lépő és nevezési díj, s bárki föl-
vezetheti kedvencét. Ezúttal 
ugyanis nem csak a fajtiszta ku-
tyák mutatkozhatnak be. A ku-
tyaszépségversenyre érkező 
nemzetközi bírák azt vállalták, 
hogy a gazdáknak elmagyaráz-
zák, milyennek találják az ebe-
ket, mit kell tudni a kulturált 
kutyatartásról, mit ajánlanak a 
táplálkozással kapcsolatban. 

VÁSÁR RÚZSÁN. Orszá 
gos állat- és kirakodóvásárt ren-
deznek vasárnap Rúzsán, a Sze-
gedi úti régi focipálya mellett. 
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Női top 
A kedvezményes ár csak ezen a hétvégén, 
július 21-22-én érvényes, amíg a készlet tart! cora 


